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COMISSIÓ ACADÈMICA DE LA FACULTAT DE FÍSICA 

 

Núm.: 2/2015, sessió ordinària 
Data: 4 de juny de 2015 
Hora: 10:30 h 
Lloc: sala de reunions del Deganat 

 

Assistents: 

Esther Pascual, presidenta Adolf Canillas 
Mario Centelles Bernat Codina 
Bartomeu Fiol Sergio Hernández 
Carme Jordi Josep Llosa 
Oscar Ruiz Pere Serra 
M. Rosa Soler  
Nuria Massons, secretària  
S'excusa: Pere Miribel  
 

Ordre del dia: 

1. Aprovació de l'acta ordinària del dia 23 de març 
2. Informe de la Vicedegana acadèmica 
3. Informe dels Caps d'estudis dels graus de la Facultat 
4. Afers de tràmit 
5. Torn obert de paraules 
 

Desenvolupament de la sessió: La Presidenta obre la sessió i passa al primer punt de l'ordre del dia. 

1. Aprovació de l'acta ordinària de 23 de març passat: 

La presidenta demana si s'està d'acord amb l' esborrany de l'acta. 

S'ACORDA: Aprovar l'esborrany de l'acta ordinària de 23/03/2015. 

 

2. Informe de la Vicedegana Acadèmica: 

La Dra. Pascual comenta les informacions que ha rebut des de la darrera reunió de la CAFF: 

- Pel que fa la reordenació dels ensenyaments universitaris, que es deriva de la publicació del nou decret del graus i 
màsters, la Presidenta diu que actualment no hi ha gaire informació i que la UB ha redactat una proposta d'adequació 
d'aquests estudis. Aquest document intern de la UB, que s'ha distribuït entre els assistents, demana una reflexió des 
dels centres que són els que coneixen els ensenyaments, els seus continguts i el seu funcionament recent. Es proposa 
el curs 17/18 com a inici de les possibles modificacions. 

- Hem sabut extraoficialment que la comissió de l'ANECA que estudiava l'equivalència dels estudis de llicenciatura de 
300 crèdits en el marc MECES ha dictaminat que tots els de Ciències tenen nivell 3; per tant, tenen el mateix nivell que 
un màster oficial de l'EEES. 

- El passat 25 de maig el Dr. Ernest Pons, President de l'APQUB va visitar la Facultat per explicar el procés d'acreditació 
dels ensenyaments de la Facultat que està programada pel primer semestre de 2016. Com que la Generalitat no pot 
abastar totes les visites que hauria de fer, s'han agrupat els ensenyaments dels centres per dates d'acreditació. És 
decisió de cada centre quins ensenyaments s'acrediten en cada visita. 

En el cas de la nostra Facultat, l'ensenyament que requereix més aviat l'acreditació és el Màster en Astrofísica, Física 
de Partícules i Cosmologia (M0B0K) que venç el 17/09/2016; després venen els graus d'Enginyeria Electrònica de 
Telecomunicació (G1037) i Física (G1035) que vencen el 13/05/2017. Aquests són els més urgents i els que, 
segurament, s'acreditaran en aquesta visita però cal acabar de discutir-ho. 

El Dr. Pons va explicar l'estratègia a seguir; per aquest ordre: 1) decidir els ensenyaments, 2) constituir una CAI -
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Comissió d'avaluació interna-, 3) proposar un grup d'entrevistats i 4) elaborar un autoinforme de cada ensenyament 
segons el model facilitat per l'APQUB. Tot ha d'estar acabat i a punt per la visita de principis del 2016, es decideix que 
l'autoinforme estigui acabat als voltants de Sant Albert. 

- Es recorda que ja s'està habilitant el curs 15/16 en el GRAD i es demana la col·laboració de tothom per que les dades 
estiguin complimentades en els terminis sol·licitats. 

- Sembla ser que la intervenció dels vicerectors Rosselló i Viader facilitarà que la traducció a l'anglès dels plans docents 
dels ensenyaments oficials sigui gratuïta tal i com s'havia demanat. 

- La campanya de preinscripció dels màsters oficials ja està oberta. Es parla de com van anar les sessions informatives 
que es van organitzar i es discuteix sobre com atreure més estudiants. La Dra. Pascual recorda que és imprescindible 
que les webs dels màsters estiguin publicades i actualitzades. 

- El Rector ha desestimat el recurs presentat pel Sr. Norman Ortuño contra la resolució d'aquesta Comissió (18/12/2014)  
referent a un reconeixement d'estudis previs. 

- Pel que fa a la modalitat no presencial del màster en Energies Renovables i Sostenibilitat Energètica, la Dra. Pascual 
informa que fa uns mesos el degà i el coordinador van fer uns primers contactes amb el professorat implicat i es van 
demanar unes esmenes en el redactat de la memòria i de l'acord (propietat intel·lectual, contractació del professorat, 
etc.). De moment no es té cap noticia de que s'hagin fet aquestes esmenes. 

Per contra, sabem que encara que les admissions no han passat per la Comissió del màster per a la seva aprovació, ja 
hi ha estudiants matriculats cursant complements formatius. El passat 26 de maig la Comissió coordinadora del màster 
es va reunir i es va comentar tot el que es sabia. Es va proposar que es parés el projecte fins que es resolguin tots els 
punts que no estan clars, especialment quan el Dr. Pons, en la seva visita, ens va fer notar que l'acreditació és 
responsabilitat de la Facultat. 

L'endemà hi havia prevista una reunió amb els representants d'UNIBA però finalment no es va fer i el Dr.Buscà, delegat 
del Rector per a màsters oficials, va dir que s'aturaria tot a l'espera d'una resposta satisfactòria per part d'UNIBA. La 
Dra. Pascual proposa que, donada l'especificitat d'aquest estudis, l'aprovació final del pla d'estudis en la versió no 
presencial es deslligui d'aquesta Comissió i es faci directament en reunió de la Junta de Facultat. 

 

3. Informe dels Caps d'estudis: 

Tots dos Caps d'estudis informen de l'estat de la programació del curs vinent i dels plans docents de les assignatures, 
que segueixen l'evolució esperada.  
 

4. Afers de tràmit: 

a) La Dra. Pascual informa que la UB va aprovar el passat mes d'abril uns "Criteris generals per resoldre l'admissió a 
ensenyaments de grau per canvi d'Universitat i/o d'estudis universitaris", que desenvolupen el que preveu el RD 
412/2014  sobre procediments d'admissió als ensenyaments universitaris. En aquests criteris es fixa que anualment 
cada centre ha d'aprovar el termini de presentació de sol·licituds, l'oferta de places per a cada ensenyament, els criteris 
específics de valoració i la documentació que cal adjuntar. 

Per a la nostra Facultat es proposa que per accedir als graus en el semestre de tardor el termini de presentació de 
sol·licituds sigui de juny i juliol i les sol·licituds per accedir al semestre de primavera es presentin al desembre. La 
documentació serà la que estableix la normativa vigent en cada moment. S'oferiran 10 places en cada grau pel 
semestre de tardor i 5 pel semestre de primavera. 

Pel que fa als criteris d'admissió, es tindran en compte el nombre de crèdits superats i l'expedient acadèmic; en el 
benentès de que els estudiants seran admesos, a criteri dels caps d'estudis, preferentment en el tercer semestre o 
superiors i sempre que la disponibilitat de places lliures en cada moment ho permeti. 

b) El calendari acadèmic de la UB per al curs 2015/16 preveu que cal comunicar les excepcions. En el cas de la nostra 
Facultat, es proposen les següents excepcions: 

- que la docència dels graus comenci el dia 15 de setembre, en comptes del 14 per donar temps a tancar la reavaluació 
de setembre i a fer la prematrícula abans de l'inici de les classes; 

- que la docència dels màsters comenci del 21 al 30 de setembre (Q1) i fins el 22 de febrer (Q2). 

- que els exàmens de juny en els màsters comencin la setmana del 23 al 27 de maig. 

c) Es proposa el reconeixement de l'activitat acadèmica de participació en la Coral de la Facultat amb la següent 
equivalència: 0,5 cr. ECTS per cada 25 h. de dedicació per als i les cantaires i 1 cr. ECTS per cada 25 h. de dedicació 
per a la persona que assumeix la direcció. La dedicació ordinària és de 75 h. per any acadèmic. 
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d) Modificació del pla d'estudis del Màster en Astrofísica, Física de Partícules i Cosmologia per permetre que els 
alumnes puguin cursar fins a 12 cr. optatius d'altres màsters de la UB o d'altra universitat de l'EEES. Aquesta 
possibilitat, si és fora de la UB seria mitjançant un programa de mobilitat. 

e) Modificacions del pla d'estudis del Màster en Energies Renovables i Sostenibilitat Energètica: 

- en la matèria Economia i Legislació. L'assignatura Economia i Legislació de 5 ECTS deixaria d'oferir-se i es separaria 
en dues assignatures Economia de l'Energia de 2,5 cr. ECTS i Marc Jurídic de les Energies Renovables de 2,5 cr. 
ECTS. Totes dues s'impartirien en el segon semestre; 

- en la matèria optativa Bases mediambientals de la sostenibilitat, hi havia l'assignatura del mateix nom amb 5 cr. ECTS, 
aquesta assignatura no s'ha ofertat mai i, a partir del curs 14/15, s'ha desdoblat en dues assignatures Qualitat de l'aire 
2,5 cr. ECTS i Residus i sòls contaminats 2,5 cr. ECTS; 

f) Modificació del pla d'estudis del Màster en Meteorologia, en la matèria optativa Meteorologia aplicada, s'afegeix una 
nova assignatura Fonaments de Meteorologia Dinàmica de 2,5 cr. ECTS. 

S'ACORDA: Aprovar tots els afers de tràmit i, si escau, elevar aquestes aprovacions a la CACG. 

 

 

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 

 

La secretària Vist i plau 

La presidenta 


